
  Referat  Skolebestyrelsesmøde. 
 Mødedato, tid 

og sted:  

Onsdag den 10. januar kl. 18:30 – 

20:30 

Personalehuset 

 

  Forældrevalgte: 

Anne Lind Støhs, Peter Bürgel Nielsen, Tina 

Sauvr, Helga Charlotte Lund, Malene 

Paasch, Henrik Stilling, Line Schmidt Rank, 

Dorte Byrfelt Thorhauge, Tina Faldt Nørager 

og Birte Dalsgaard 

Elevrådsrepræsentanter:  

Bertram Skovgaard Reinert (7.årg) 

Lærke Roest (9.årgang) 

Medarbejderrepræsentanter: 

Kirsten Christensen, Thomas Steffensen 

Skolens ledelse: 

Anders Svendsen, Annette Hartøft 

Gæster: 

Fraværende med afbud: Henrik Stilling, 

Peter Burgel Nielsen 

  

 Dagsorden  

”Beslutnings-punkter”: 1) Godkendelse 

af 

dagsordenen. 

 

Godkendt 

 2) Godkendelse 

af referat 

 

Punkt fra sidst om fravær – referat genlæst og 

godkendt. 

Debat/sparring/arbejdspunkt. 3) Digital 

Strategi 

(mobiler) 

Drøftelse: Digital dannelse: Helt mobilfri 

indskoling fra 6:30 – 17:00. Gælder også brugen 

af eks, Apple-Watches eller lignende. 

Bilag gennemgået og drøftet. 

I enkelte fag f.eks billedkunst er digitale billeder 

en del af undervisningen. Skolen har digitale 

devices, der kan lånes til undervisningsbrug. 



Fint, hvis de yngste elever kan lave legeaftaler 

dagen før, inden de kommer i skole – evt. med 

forældrenes mellemkomst. Det giver mere ro for 

barnet. Vigtigt, at klæde forældrene på til 

baggrunden for beslutningen, så man får indsigt i, 

hvordan det påvirker skoledagen ift. forstyrrelser 

og opmærksomheder hos det enkelte barn. 

Opbakning fra SB til at afprøve modellen. 

Enheden kan ligge slukket i tasken eller være 

hjemme. Opmærksomhed på overgangen til 

mellemtrinnet, ift. hvilke regler, der så gælder 

der, hvor det kan give mening, der skal ske en 

læring ift. brugen af digitale devices. 

 4) Tildelings-

model 

Der kommer en høring i forhold til den nye 

tildelingsmodel, som indeholder en 

incitamentsdel. Det betyder formodentligt at 

skolerne tildeles et grundbeløb ift. antal klasser 

og elevtal udover at et beløb tildeles skolen til 

brug for de elever, der har brug for særlige 

indsatser, som derfor følger med barnet, skulle 

det blive nødvendigt at visitere eleven til et 

specialskoletilbud. I den sammenhæng følger 

pengene med barnet. Høringen skal danne 

grundlag for den politiske beslutning, som ikke er 

truffet endnu. Skolen er endnu ikke blevet 

præsenteret for modellen, men det er 

dagsordenssat alligevel for at være på forkant. 

Fra drøftelse: Vigtigt, med den værdibaserede 

drøftelse med blik på den Gode Skole for alle 

børn, hvor ressourcerne ligger lokalt på skolerne, 

så opgaven kan løftes professionelt ift. barnets 

tarv. Vigtigt, at de tildelte ressourcer har tyngde 

ift. den opgave, der skal løses, ellers lykkes vi ikke 

med trivsel og læring for barnet, der er særligt 

udfordret. Vigtigt, med blik for de pædagogiske 

mellemformer, der kan være nødvendige at have 

i den lokale skole, suppleret med Co-Teaching 

didaktikken og skolens forebyggende indsatser i 

Ressourcecenter regi. 

Bestyrelsen udarbejder et høringssvar, som er 

varslet, når det kommer.  

 

 5) Henvendelse Undervisningsdifferencering. Henvendelse vedr. 

særligt højt begavede elever.  

 



Ministeriet er i gang med at udarbejde en 

vejledning og materialer i forhold til, hvordan 

man kan screene for den særlige intelligens, og 

dermed opdage hvilke elever, der har brug for 

særlig hjælp. Start skoleåret 24/25. 

Vigtigt, skolen kan rumme alle børn uanset deres 

profiler. Opmærksomhed på ikke at niveaudele 

Folkeskolen, men styrke differentieringen i 

skolen. Hvordan træner vi disciplinen ”at kede sig 

med udbytte?” 

 

 6) Principper Opdatering af principper jævnfør årsplanen for 

skolebestyrelsen. Senest gjort februar 2023 af 

den nuværende bestyrelse.  

Forslag: 8. klasserne tager alle det samme sted 

hen (eks. Hamborg). Det kan give billigere kørsel. 

Aftaler med overnatningssteder. Omlagt uge for 

de øvrige klasser.  

Anbefalinger fra bestyrelsen: Opbakning til at 

fastholde skolerejser selvom der er sket en 

generel prisstigning(inflation), der kan køre 

rejsen dyrere. 

 

Alle principper er godkendt, men til næste SB, 

gennemgås opdateringen af princippet for 

skolerejse og der laves en evt. justering i forhold 

til anvendelse af digitale devises i indskolingen.  

 

 7) Fra elevrådet Udsmykning af garderoberne med folier ift. de 4 

elementer.  Foredrag med Julius Mygind: ”Du er 

ikke…fucked, men bare ung.” Fejring af 100 

skoledage på LHN. 

 8) Placering af 

SB møder 

Drøftelse af mødernes starttidspunkt: Enighed 

om fortsat rul på mødedage. Afprøvning af 17.00 

– 19.00 opmærksomhed på møder torsdage, hvor 

der kan være lange arbejdstider. Dvs. møder 

planlagt torsdag kører fortsat fra kl. 18:30 

”Orienteringspunkter”:  Antal klik på årsberetning (310) – dejligt. Tak for 

opbakning. 

Vi får fire børnehaveklasser. Der er indført 

klasseloft på 26 for kommende 0.klasser 



Nyt fra det Børne og 

uddannelsesudvalget 

6) 

 

Link: Børn og Uddannelse - Havestuen, Rådhuset 

(kolding.dk) 

 

Evt. 7) Henvendelse fra Lyshøj Event om 

bestyrelsens mulige deltagelse i deres 

aktivitetsudvalg for arrangementet. 

Opfordring til at Lyshøj Event folket om at 

kommunikere ud, at der mangles frivillig 

arbejdskraft, hvis arrangementet skal 

kunne realiseres igen. 

 

https://udvalg.kolding.dk/vis?Referat-Boern-og-Uddannelse-d.06-12-2023-kl.07.45&id=202d2f0b-71d9-4698-8b64-104c02340204
https://udvalg.kolding.dk/vis?Referat-Boern-og-Uddannelse-d.06-12-2023-kl.07.45&id=202d2f0b-71d9-4698-8b64-104c02340204

